
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hvidovre Kommunes deltagelse i 
Øresundsvandsamarbejdet 
 

På mail den 6. april 2024 har Tina Cartey Hansen (C) spurgte til hvor 

mange møder Hvidovre Kommune har deltaget i vedr. 

Øresundsvandssamarbejdet og hvornår kommunen reelt blev medlem 

 

Spørgsmål 
Afledt af denne artikel, vil jeg gerne spørge om, hvor mange møder 

Hvidovre Kommune har deltaget i i Øresundsvandssamarbejdet? Sidst jeg 

spurgte, var vi ikke meldt ind endnu, så I må også gerne svare på, hvornår 

vi reelt blev medlem. 
 
Henrik Qvortrup: 'Heunicke fremstår som en forvirret eksistens' | BT Samfund - 
www.bt.dk 
 

Svar 
Hvidovre Kommune indtrådte i Øresundsvandsamarbejdet pr. 1. januar 

2024 efter Klima-, Miljø og Teknikudvalgets beslutning d. 4. september 

2023 pkt. 6 på baggrund af medlemsforslag fra Konservative. 

 

Siden da har Øresundsvandsamarbejdet afholdt 2 arbejdsgruppemøder og 

ét styregruppemøde. Hvidovre har været deltaget på alle møderne.  

Yderligere har der været afholdt et møde i en tidligere nedsat ad hoc 

projektgruppe bestående af 6 kommunerepræsentanter samt sekretariatet 

om planlægningen af en større konference om Øresund i foråret 2025, som 

Hvidovre ikke har deltaget i. 

 

Organisering 
Øresundsvandsamarbejdet er organiseret med en styregruppe, en 

arbejdsgruppe og et sekretariat i Københavns Kommune. 

 

• Den overordnede styregruppe består af chefer fra parternes 

miljømyndigheder. 

• Arbejdsgruppen er repræsentanter fra de danske og svenske kommuner 

omkring Øresund, og Lensstyrelsen Skåne. 

• Sekretariatet varetages af Teknik- og Miljøforvaltningen i Københavns 

Kommune. 

Arbejdsform 
Styregruppen træffer beslutninger om samarbejdets aktiviteter. 

Medlemsbidraget fra de deltagende parter administreres af sekretariatet 
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efter styregruppens beslutninger. Midlerne bruges blandt andet til 

sekretariatet og eksterne ydelser i form af undersøgelser, rapporter m.v. 

For nuværende er der tillige etableret en projektgruppe til forberedelse af 

en konference foråret 2025. 

 

Sekretariatet vedligeholder samtidig Øresundsvandsamarbejdets 

hjemmeside, der samler viden, egne rapporter m.m. om Øresund.  

 

Se linket: Øresundsvandsamarbejdet (kk.dk)  

 

Afholdte møder i Øresundsvandsamarbejdet 
Dato Forum Indhold 

17.01.2024 Projektgruppe om 

konference 2025  

Indledende drøftelser tid, sted og 

omfang om konferencen 

31.01.2024 Arbejdsgruppemøde  Drøftelse af: 

• afgivne høringssvar til 
Havplan 

• miljøkonsekvensvurdering af 
havneudvidelse i Malmö 

• rapport om forskelle på 
dansk og svensk 
implementering af 
vandrammedirektivet 

04.03.2024 Arbejdsgruppemøde Input til projektgruppe om ØVS 

konference 

 

20.03.2024 Styregruppemøde Der blev truffet beslutning om 

projektgruppens indstilling om 

Øresundskonferencen i 2025:  

Sætte Øresund på dagsordenen 

– både nordlige og sydlige del, 1. 

uge i marts, Helsingborg, 1-dages 

konference 100-300 deltagere, 

målgruppe: borgmestre, KB-

medlemmer, embedsmænd, 

ministre, nationale myndigheder, 

ngo’er, presse.  

Yderligere netværksmiddag for 

Øresundsvandsamarbejdets 

medlemmer om aftenen. 

 

Øresundsvandsamarbejdet v. 

formanden deltager på Havets 

Folkemøde i Køge Bugt 

Strandpark 24. august 2024 

 

På Hvidovres forslag blev det 

besluttet at igangsætte en 

sammenfatning af viden om 

miljøtilstand og 

indsatsmuligheder for den sydlige 

del af Øresund – herunder Køge 

https://oresundsvand.kk.dk/
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Bugt – for etablere bedst mulige 

grundlag for en fremtidig indsats 

for naturgenopretning. Arbejdet 

igangsættes af arbejdsgruppen 

og kan omfatte brug af eksterne 

ydelser. 

 

Kommende møder 
Næste arbejdsgruppemøde forventes indkaldt til ultimo april, mens næste 

styregruppemøde afholdes 9. oktober 2024 i Fredensborg. 

 

 

 


